
Dobrý den, ahoj,

poslední dobou přemýšlím o tom, co je to vlastně ten biblický křest. Na doporučení Vaška 
Vonáška jsem se podíval na Janovo evangelium a myslím si, že jsem našel správný výklad. Křest 
je jen jeden z dalších teologických paradoxů. Napadlo mě, že to co jsem našel by mohlo zajímat 
věřící lidi a tak posílám těm o kterých vím nebo tuším, že jsou věřící či by je to mohlo jen 
zajímat (protože do toho byly zataženi ale nikdo to nemusí číst). Použiji ekumenický překlad, 
protože je pro mě čitelnější než kralický ale podstata je myslím stejná.

Už v knize Matouš se mluví o dvou křtech a jen jeden je zásadní. Ten první má symbolizovat 
pouze pokání a to předchází ke znovuzrození z Ducha:
3:11 Já vás křtím vodou k pokání; ale ten, který přichází za mnou, je silnější než já - nejsem hoden 
ani toho, abych mu zouval obuv; on vás bude křtít Duchem svatým a ohněm.

Teď přejdu ke knize Jan, kde je o křtu snad vše podstatné:

Ježíš nejprve Nikodémovi vysvětluje, že je nutné se znovuzrodit jak z Ducha tak z vody.
3:5 Ježíš odpověděl: "Amen, amen, pravím tobě, nenarodí-li se kdo z vody a z Ducha, nemůže vejít 
do království Božího.

V dalších verších až do verše 3:21 vysvětluje Nikodémovi Ježíš to, že ke znovuzrození z Ducha je
potřeba uvěřit v Ježíše Krista jako spasitele. Teprve potom získáme Ducha Svatého a ten nám 
ukazuje ten vítr o kterém Ježíš mluví v přirovnání. V tomhle se asi všichni shodneme ale teď jak 
je to s tím znovuzrozením z vody. Nemůže to být ponoření do vody a malý náznak je už ve verši 
3:21, kde Ježíš mluví o tom, že máme činit pravdu. Další zajímavý paradox je v těchto verších:
4:1 Když se Pán dověděl, že farizeové uslyšeli, jak on získává a křtí více učedníků než Jan -
4:2 ač Ježíš sám nekřtil, nýbrž jeho učedníci -

Tyto verše si zdánlivě protiřečí. Na jednu stranu se tvrdí že Ježíš křtí ale pak se tvrdí že on sám 
nekřtil ale jeho učedníci. Ježíš nikoho nekřtil ponořením do vody ale křtil Duchem Svatým. Co 
je ale zajímavé a není to náhoda. V této kapitole hned z kraje se setká Ježíš u studny se 
samaritánkou a vysvětlí jí, nepřímo, co je to ta voda života, ve které se člověk znovuzrodí:
4:14 Kdo by se však napil vody, kterou mu dám já, nebude žíznit navěky. Voda, kterou mu dám, 
stane se v něm pramenem, vyvěrajícím k životu věčnému."
4:15 Ta žena mu řekla: "Pane, dej mi té vody, abych už nežíznila a nemusela už sem chodit pro 
vodu."
4:16 Ježíš jí řekl: "Jdi, zavolej svého muže a přijď sem!"
4:17 Žena mu řekla: "Nemám muže." Nato jí řekl Ježíš: "Správně jsi odpověděla, že nemáš muže.
4:18 Vždyť jsi měla pět mužů, a ten, kterého máš nyní, není tvůj muž. To jsi řekla pravdu."

Zde se ještě potvrzuje to k čemu směřuji:
4:23 Ale přichází hodina, ano již je tu, kdy ti, kteří Boha opravdově ctí, budou ho uctívat v Duchu a 
v pravdě. A Otec si přeje, aby ho lidé takto ctili.
4:24 Bůh je Duch a ti, kdo ho uctívají, mají tak činit v Duchu a v pravdě."

Tou vodou života se myslí tedy pravdomluvnost, upřímnost. A teď co to znamená být pokřtěn 
Duchem svatým a ohněm, jak se píše v Mt 3:11. Je to zajímavý protiklad, že pravdomluvnost 
(voda života) přivolává oheň. To si asi zažil a zažívá každý z nás, že měl nutkání (Ducha Svatého) 
říct někomu pravdu ale je to obtížné, protože se tím dostane do konfliktu s lidmi co žijí ve lži (to
vede k přetvářce nebo lhostejnosti). Je to ale správné a potřeba. Dobré je to dělat ale opatrně 
a ve slušnosti. Zde tento verš věc jen potvrzuje:
Mt 10:34 Nemyslete si, že jsem přišel na zem uvést pokoj; nepřišel jsem uvést pokoj, ale meč.

Teď ale k tomu podstatnému co mě vedlo poslat toto. Přemýšlím zda a případně kde se nechat 
pokřtít. Také zdali to po těchto zjištění má nějaký smysl. Knihu Jan jsem dříve četl ale tyto 



informace ohledně křtu mi unikly, protože jsem je dříve nehledal, ne s takovou pokorou jako v 
této době a také vím že se navíc za mě někteří lidé modlí abych našel pravdu. Já nechci křest 
ponořením od vody nijak odsuzovat ale vím že jsou lidé, kteří si myslí že pokud mají ducha 
svatého a nechají se pokřtít ponořením do vody v nějaké církvi, tak už jsou nadobro spaseni. Z 
toho co jsem výše popsal to ale nemůže být pravda. Jaký potom má význam dávat lidem 
takovou iluzi a kdo to vlastně dělá? Na těch seminářích, které bývají podmínkou ke křtu? 
Některé církve ani nedovolují moc členům komunikovat s lidmi z venku. Tak třeba zde na těchto
stránkách je svědectví obráceného svobodného zednáře, který mluví o tom, jak jsou 
ekumenické církve (časem budou možná všechny ekumenické) síť na lidi, které jsou 
podporované zednáři a obsahují nenápadně čarodějnictví. To může vysvětlovat, že dochází při 
křtu ponořením k zvláštním zážitkům a třeba někdo obdrží i schopnosti jako léčení, které 
nepochází ale z Boha. Otázka je co je na tom pravdy, pokud jde tedy přímo o církve?
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Mluvil jsem dříve na jednom fóru s člověkem, který mi říkal, že si prošel snad všemi různými 
církvemi a žádná mu nesedla z toho důvodu, že všude hledají hlavně vlastní zájmy nad zájmy 
ostatních (snad to není doslovná pravda). Tento člověk teď není v žádné církvi a má rodinu a 
děti. Popisoval mi co mě pravděpodobně čeká (asi protože jsem celkem bystrý a on si tím asi 
také prošel). Prý budu po smrti (klinické?) stát tváří tvář Kristu a budu se muset rozhodnout 
(neřekl přesně o čem a ani jsem se ho neptal a už s ním nejsem dlouho v kontaktu). 
Nepopisoval vytržení? On si tím asi prošel a i přes to jsem s ním mluvil (tedy žije). Prý se pak 
člověk dostane do stavu, kdy už mu ďábel nemůže udělat nic a nemá nad ním žádnou moc. Já 
jsem se ho tehdy na nic nevyptával a nerozuměl jsem tomu co mi povídá. Teď když nad tím tak 
přemýšlím, tak nemohl třeba on popisovat právě ten křest (ohněm tedy zdánlivou smrt), po 
kterém se opravdu člověku už nic nemůže stát a není už dále pokoušen? Třeba je to ten křest, 
který si lidé v církvích zaměňují se křtem ponoření do vody. Toto se popisuje i v knize Zjevení 2:
(8-11).

To mě celkem zajímá, zda někdo z vás máte takovou zkušenost a nebo znáte někoho, kdo jí má? 
Možná se to utajuje a nesmí se o tom mluvit. Já jsem si nic takového nezažil. Povídá se ale že 
někteří lidé zažili vytržení a potom mají i různé zvláštní schopnosti.

Díky,
Jirka
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